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اخـبـار  

طارمی   بعد  از  یک  سال  پنالتی  از  دست  داد
مهاجــم ایرانی بعد از یک ســال در گل کردن ضربه پنالتی بــرای پورتو ناکام ماند. به 
گزارش ایســنا و به نقل از رکورد، پورتو در دیداری دوســتانه پیش از شــروع فصل جدید 
رقابت ها به مصاف رایووایکانوی اسپانیا رفت و به تساوی یک-یک رسید. در این مسابقه 
مهدی طارمی در ترکیب ثابت پورتو حضور داشــت و ۶۷ دقیقه بازی کرد ولی نتوانست 
گل زنی کند. مهدی طارمی معمولا یکی از قابل اعتمادترین بازیکنان در زدن ضربه پنالتی 
است اما او هم انسان است و بعد از یک سال ضربه پنالتی او از دست رفت. حتی در این 
دیدار نیز طارمی پنالتی را خوب زد ولی اســتوله دیمیتریفسکی به خوبی توانست جهت 
ضربه را درست حدس بزند و مانع از گل زنی بازیکن ایرانی شود. طارمی آخرین بار ششم 
شــهریور ۱۴۰۱ در دیدار با ریوآوه نتوانســت ضربه پنالتی را به گل تبدیل کند و از آن زمان 
تاکنون تمام پنالتی هایش را به گل تبدیل کرده بود و حالا بعد از یک سال در این امر ناکام 
ماند. پورتو در دیدار بعدی باید چهارشنبه ۱۸ مرداد در سوپرجام پرتغال به مصاف بنفیکا 
قهرمان لیگ پرتغال برود. یاران طارمی که فصل قبل نایب قهرمان لیگ شده بودند، باید در 

هفته نخست لیگ پرتغال نیز در تاریخ  ۲۳ مرداد به دیدار موریرنسه بروند.

هافبک   استقلال   جدا   شد
هافبک تیم استقلال از جمع آبی پوشان جدا شد. امید حامدی فر، هافبک تیم استقلال، 
از جمع آبی پوشان جدا شد. حامدی فر در دو روز اخیر در تمرینات استقلال شرکت نکرده 
و خواهان جدایی شــده که مورد موافقت کادر فنی آبی ها قرار گرفته است. حامدی فر به 
مسئولان اســتقلال اعلام کرده می خواهد به تیمی برود که بیشتر بازی کند و با توجه به 
اینکه این بازیکن جزء سهمیه بزرگسال است، کادر فنی استقلال با این جدایی موافقت کرد.

مشکل   مالیاتی   برانکو   حل   شد
رضا درویش، مدیرعامل تیم فوتبال پرســپولیس، اعلام کرد که بدهی مالیاتی برانکو 
ایوانکویچ ســرمربی ســابق سرخ پوشــان پرداخت شــد. نشست ســالانه مدیران عامل 
باشــگاه های فوتبال ایران و دپارتمان صدور مجوز حرفه ای دیروز (یکشنبه) در مرکز ملی 
فوتبال برگزار شــد. رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرســپولیس بعد از پایان این نشست 
در گفت وگویی در جمع خبرنگاران درباره اینکه پیش از این مدعی شــده بود پرسپولیس 
هیچ گونه بدهی مالیاتی ندارد و آیا این بدهی مالیاتی جدید است، عنوان کرد: نگفتم بدهی 
نداریم. بدهی هایی که به ما داده اند، از سال ۱۳۷۵ تا ۱۳۹۸ است. ۱۷ سالش را چند وقت 
قبل تســویه کردم. او درباره بدهی مالیاتی برانکــو اظهار کرد: برای بدهی مالیاتی برانکو 
نیز حدود چهار میلیارد در ۲۰ روز گذشــته پرداخت شد. ماشاءاالله باشگاه چاهی است که 
هرچقدر پرداخت می کنیم باز هم بدهــی دارد. بدهی مالیاتی برانکو را پرداخت کردم و 
فقط جرائمش مانده که می خواهیم نامه بنویسیم تا دست کم جرائم را ببخشند، زیرا اصل 

بدهی را داده ایم و برانکو به این ترتیب برای ورود به ایران مشکلی ندارد.

دوری  ۳  تا  ۶  هفته ای  کامیابی نیا  از  میادین
مدت زمان مصدومیت کمال کامیابی نیا مشــخص شــد. به گزارش ایســنا، در جریان 
دیدار ذوب آهن و فجر سپاســی در فولادشــهر، کمال کامیابی نیا، هافبک ذوب آهن دچار 
مصدومیت شد. مصدومیت این بازیکن از ناحیه عضله همسترینگ است؛ بنابراین شروع 
لیگ را از دست خواهد داد. این بازیکن دیروز (یکشنبه) MRI داد. مصدومیت کامیابی نیا 

در بهترین شرایط سه هفته و در بدترین وضع شش هفته طول خواهد کشید.

تهدیدی که عملی شد؛ عزت اللهی  در  تبعید!

تاج: شاید لیگ به خاطر  بانوان چند  روز  عقب  بیفتد

برای دومین هفته پیاپی خبری از حضور ســعید عزت اللهی در فهرست وایله کلوب 
دانمارک نبود. به گزارش فوتبال ۳۶۰، سعید عزت اللهی یکی از سرشناس ترین ستاره های 
حاضر در بازار نقل وانتقالات تابســتانه محســوب می شــود. در یک  ماه گذشته، اخبار و 
شــایعات درباره جدایی عزت اللهی از تیم دانمارکی به اوج خود رسید و تیم هایی مانند 
پرســپولیس، استقلال و سپاهان هم برای این ستاره باتجربه پا پیش گذاشتند و به دنبال 
آن بودند تا بتوانند رضایت نامه او را از باشگاه دانمارکی بگیرند؛ آن هم در شرایطی که در 
وهله نخست، پرسپولیسی ها مشتری دســت به نقد عزت اللهی بودند؛ اما در ادامه راه، 
دو مدعی دیگر هم وارد رقابت برای جذب عزت اللهی شدند. مدیران باشگاه وایله کلوب 
دانمارک در مذاکرات اولیه با مسئولان باشگاه پرسپولیس، هزینه رضایت نامه عزت اللهی 
را ۳۰۰ هزار یورو اعلام کردند؛ اما این رقم در روزهای گذشــته ســیر صعودی عجیبی در 
پیــش گرفت؛ به طوری که ابتدا به ۴۰۰ هزار یورو ارتقا یافت و ســپس ارقامی مانند ۷۰۰ 
هزار یورو و یک میلیون یورو هم مطرح شــد و حالا گفته می شــود کــه دانمارکی ها با 
توجه به مشتریان ایرانی عزت اللهی، حاضر به فروش ستاره تیم شان کمتر از یک میلیون 
یورو نیستند! سعید عزت اللهی در روزهای گذشته شخصا وارد مذاکره با مدیران باشگاه 
وایله کلوب شــده و به دنبال آن است تا رضایت نامه خود را بگیرد؛ اما گفته می شود که 
با وجود مذاکرات انجام شــده از سوی عزت اللهی، خبری از ارائه تخفیف به ستاره ایرانی 
نیســت و مدیران باشگاه دانمارکی به دنبال آن هستند تا حداکثر درآمدزایی ممکن را از 

فروش هافبک ایرانی داشته باشند و همین مسئله باعث شده تا عملا جدایی عزت اللهی 
از تیم وایله کلوب دانمارک در بازار نقل وانتقالات تابستانه غیرممکن شود.

سکونشینی در   ازای   تمدیدنکردن!
عزت اللهــی در روزهای گذشــته به دنبال آن بود تا بتواند براســاس قوانین موجود، 
قرارداد خود با تیم بعدی اش را تنظیم کند و در نقل وانتقالات زمستانه از جمع بازیکنان 
وایله کلوب جدا شــود. گفته می شــود که در ایــن زمینه پرسپولیســی ها تمایل دارند تا 
به عنوان بازیکن آزاد، ســعید عزت اللهی را به خدمت بگیرند و مذاکراتی هم در این باره 
انجام شده است. در نقطه مقابل، مسئولان باشگاه دانمارکی سعید عزت اللهی را تهدید 
کرده انــد که او باید قراردادش را تمدید کنــد و در غیر این صورت او باید تا پایان نیم فصل 
سکونشین باشد. هافبک ایرانی در دو هفته آغازین فصل جدید لیگ برتر دانمارک، جایی 
در فهرســت تیمش نداشت تا مشخص شود که مســئولان باشگاه وایله کلوب به دنبال 
عملی کردن تهدید خود هستند. گفته می شــود با وجود پیشنهادهای مطرح شده، فعلا 
ســعید عزت اللهی حاضر به تمدید قراردادش نشــده و باید دید کــه در روزهای آینده 
تصمیم او چه خواهد بود. به نظر می رســد مسئولان باشگاه دانمارکی بر تصمیم خود 
مُصر هســتند و حالا همگان در انتظار واکنش سعید عزت اللهی هستند که آیا او تا پایان 
نیم فصل برای جدایی از تیم وایله کلوب، سکونشینی را تجربه می کند یا حاضر به تمدید 

قراردادش خواهد شد.

رئیس فدراســیون فوتبال می گوید هزینه VAR دو میلیون و ۳۰۰ هزار دلار است که 
شــرکت EVS خواهان این اســت که پول را یکجا بگیرد. مهدی تاج در حاشیه نشست 
مدیران عامل باشــگاه های لیگ برتری برای صدور مجوز حرفه ای گفت: جلســه اهدای 
صدور مجــوز حرفه ای به باشــگاه بود که به نمایندگی از کنفدراســیون فوتبال آســیا 
گواهینامه ها را به باشگاه ها دادیم. دو مجوز حرفه ای بانوان و دو مجوز حرفه ای لیگ یک 
هم اهدا کردیم. من قطعا می دانم که برای سال آینده بسیاری از باشگاه های لیگ برتری 
مجوز حرفه ای خواهند گرفت. امســال این مســئله جدی شد و برخی از باشگاه ها صفر 
گرفتند. بعضی از باشگاه ها بدهی هایشان را دادند اما دیر دادند و نتوانستند مجوز بگیرند. 
سال آینده باشگاه های مهم کشور مجوز خواهند گرفت. او ادامه داد: استقلال در جلسه 
امروز غایب بود و بالاخره نتوانســتند مجوز بگیرند. من چند روز قبل با باشــگاه استقلال 
جلســه داشتم و احتمالا امروز هم جلسه خواهم داشــت. ما راغب هستیم که باشگاه 
استقلال مجوز حرفه ای بگیرد. مطمئنیم این اتفاق خواهد افتاد و بقیه باشگاه ها هم به 
این شکل است. از ۱۶ باشگاه ۱۰ باشگاه مجوز حرفه ای نگرفته اند و این برای باشگاه های 
ما خوب نیســت. در فوتسال این مسئله سال آینده شروع خواهد شد و به نظرم بیشترین 
مجوز حرفه ای را در فوتســال داشته باشیم. فوتبال ســاحلی هم امسال ملاک نبود و از 
 VAR سال آینده مجوز حرفه ای ملاک خواهد بود. رئیس فدراسیون فوتبال درباره آوردن
گفت: این کار باید صددرصد در لیگ ما اجرا شــود. یک ضرورت و یک قانون اســت اما 
حضور VAR امسال الزامی نیست؛ هرچند ضرورتش وجود دارد. ما با شرکت چشم انداز 
داشــتیم کار می کردیم که این شرکت با شرکت EVS کار می کرد. این شرکت در آخر کار 
اعلام کرد به دلیل اینکه بیش از ۱۲ درصد از تجهیزاتش آمریکایی است، نمی تواند با ما 
ادامه دهد. متوســل به فیفا شدیم و من هم در حال رایزنی با آنها هستم. فیفا به دنبال 

این است که کل دستگاه ها را از EVS بگیرد و در اختیار ما قرار دهد.
او اضافــه کــرد: این کار قانونی اســت و می شــود این کار را انجــام داد. پولش هم 
دومیلیون و ۳۰۰ هزار دلار اســت که EVS خواهان این است که پول را یکجا بگیرد. این 
مسئله ضروری است که با دولت دراین باره بحث کردیم اما تاکنون این پول تأمین نشده 
است. این مسئله به صورت جدی دنبال می شود و همکاران من با مسئولان فیفا مذاکره 

داشتند و فیفا نامه بسیار خوبی ارسال کرده که این مسئله مشمول تحریم نیست. او ادامه 
داد: امروز همه باشــگاه های لیگ برتری نامه حق پخش را امضا کردند و به فدراسیون 
فوتبال تکلیف کردند که به صورت جدی بحث حق پخش پیگیری شود. آدرس درست و 
نشانه درست درحال حاضر مجلس است. مجلس در لایحه تلفیق این مورد را باید ببیند. 
کمیســیون فرهنگی یا وزارت ورزش باید این پیشنهاد را به مجلس می بردند که نبردند. 
کمیســیون فرهنگی دو نماینــده دارد ولی نبردند. در کمیســیون فرهنگی همان چیزی 
تصویب شــد که در برنامه ششم تصویب شده بود. تاج اضافه کرد: این اصلا کارایی لازم 
را ندارد و به همین دلیل مدیران باشگاه ها از این مسئله ناراحت هستند. تنها راه ما کمیته 
تلفیق است و آنها را دیدیم و به رئیس مجلس نیز نامه زدیم. نگرانی ما AFC است که 
حق پخش و VAR را برای ســال آینده الزام کرده و اگر این در برنامه هفتم دیده نشــود، 
به مشــکل برمی خوریم. صداوسیما در جریان این مسئله اســت. همین الان در جریان 
پخش لیگ قهرمانان و جام ملت های آســیا چنین مانعی برای پخش به وجود آمده که 
به دنبال حل این مانع هستیم. در کمیته تلفیق حتما صحبت می کنیم و مسیر اصلی از 
اینجاست. رئیس فدراســیون فوتبال درباره حضور بانوان در ورزشگاه ها بیان کرد: ورود 
بانوان مســیر خودش را طی می کند و مصوبه های لازم گرفته شده است. درحال حاضر 
به دنبال ورزشگاه های مناسب هســتیم که آمادگی لازم را داشته باشند. شاید آغاز لیگ 
یکی، دو روز به خاطر این موضوع عقب بیفتد. به هرحال باید این مشکلات رفع شوند. او 
در پاســخ به سؤال درباره احتمال تغییر سقف بودجه و ارسال نکردن فرم بودجه توسط 
باشــگاه ســپاهان گفت: من از همه باشگاه ها تشــکر می کنم. فدراسیون محکم در این 
خصوص ایســتاد. این برای رئیس و مسئولان فدراســیون خیلی بار داشت و نمی گویم 
چقدر به ما فشار آمد. نه سپاهان و نه باشگاه  دیگر نباید از قانون تخطی کنند. قانون برای 
همه یکسان است و همه باشگاه ها بودجه شان را اعلام کرده اند. تاج در پایان اضافه کرد: 
باید به نیمه پر لیوان نگاه کنید. هیچ کدام از باشگاه ها قبلا بودجه شان را اعلام نمی کردند 
و حالا همه اعلام کرده اند. اینکه یک باشگاه رعایت نکرده باشد را راستی آزمایی می کنیم. 
سازمان بازرسی هم این کار را انجام می دهد. سازمان های مالیاتی و سازمان لیگ هم این 

مجوز را دارند که بازرسی کنند. ۱۳ باشگاه ما دولتی هستند.

وعده ها عملی می شوند یا فقط شعار است

خروج زنان از تهران
هفته نخســت رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران قرار اســت از روز پنجشــنبه، ۱۲ 
مرداد، با برگزاری پنج دیدار به طور رســمی شــروع شود. در روز نخست از هفته اول، 
پرسپولیس، مدافع عنوان قهرمانی، قرار است در ورزشگاه آزادی به مصاف آلومینیوم 
اراک برود. سرخ پوشان تهرانی ابراز امیدواری کرده اند ساخت وساز در ورزشگاه آزادی 
به پایان برســد تا آنها شاهد حضور گسترده هوادارانشــان در این دیدار باشند. اگرچه 
برای تلویزیــون و مخاطبان فوتبالی، جدال دو تیم اســتقلال و پرســپولیس همواره 
اهمیت داشته و جذاب است ولی استثنائا، مهم ترین اتفاق احتمالی هفته نخست نه 
مربوط به بازی پرســپولیس است و نه حتی قرار است در تهران رقم بخورد. هم زمان 
با دیدار پرسپولیس، در ســیرجان گل گهر این شهر مقابل فولاد قرار می گیرد و پس از 
جدال پرســپولیس هم حســاس ترین بازی روز اول در اصفهان، بین سپاهان و تراکتور 
انجام خواهد شــد. شاید از لحاظ فوتبالی، تقابل گل گهر و فولاد چندان جذابیتی برای 
علاقه مندان به لیگ ایران نداشــته باشــد ولی این بازی، درست مثل جدال سپاهان و 
تراکتور، می تواند آبستن اتفاقی باشد که در تاریخ لیگ برتر فوتبال ایران بی سابقه است. 
این اتفاق ارتباطی با مسائل فنی ندارد بلکه مربوط به حضور احتمالی تماشاگران زن 
در این دو بازی اســت. آن طورکه مســئولان فدراســیون فوتبال وعده و وعید داده اند، 

موضوع ورود تماشاگران زن به ورزشگاه ها، برای فصل جدید، حل وفصل شده و دیگر 
ممانعتی از ســوی نهادهای تصمیم گیرنده نخواهد شد. این موضوعی است که چند 
وقت قبل، مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال ایران، به صراحت به آن اشاره کرده 
و گفته که شــورای امنیت ملی، موافقتش را با حضور زنان در ورزشگاه ها اعلام کرده 
است. «در فصل جدید ورود بانوان را خواهیم داشت. شورای امنیت ملی خوشبختانه 
این موضوع را تصویب کرده و کارگروهی برای آن تعیین شده که تصمیم گیری درباره 
نحوه اجرا را بر عهده دارد. وزارت کشور، وزارت ورزش و جوانان، فدراسیون فوتبال و 

دو دستگاه اطلاعاتی برای چگونگی ورود بانوان برنامه ریزی می کنند».
بدون درنظرگرفتن این احتمال که نهادهای نام برده شده در اظهارات مهدی تاج، 
قصد مخالفت در این مســیر را نداشته باشــند، داستان کهنه و نخ نمای «زیرساخت» 
را هم باید موردی جدی توصیف کرد که همواره بهانه خوبی به مســئولان برای لغو 
حضور تماشــاگران زن در ورزشگاه های فوتبال داده است. اینجا ولی به نظر می رسد 
اتفاق جدیدتری رخ داده است. دوباره طبق صحبت های مهدی تاج، چهار ورزشگاه 
فوتبال در ایران، زیرســاخت لازم برای ورود زنان را دارا شــده اند که این بار برخلاف 
تصور، اســمی از ورزشگاه آزادی در بین آنها نیست. تاج می گوید: «در ورزشگاه هایی 

مثل گل گهر، ســپاهان، ذوب آهن و غدیر اهواز که مناســب است، بانوان حضور پیدا 
خواهند کرد. ورزشگاه آزادی هم باید آماده شود». دوباره بدون پرداختن به جزئیات 
ایــن موضوع که چرا ورزشــگاه آزادی نباید میزبان زنان علاقه مند به فوتبال باشــد، 
باید به همین بخش رســید که دو تا از چهار ورزشــگاهی که تاج گفته میزبان زنان 
علاقه مند به فوتبال خواهند بود، روز پنجشــنبه میزبان هستند. به این معنی که هم 

گل گهر و هم سپاهان، باید مقدمات حضور زنان به ورزشگاه را فراهم کنند.
تا به اینجا، صورت مسئله روشــن است؛ شورای امنیت مجوز ورود زنان را صادر 
کرده و فدراسیون به همراه چند نهاد دیگر به این نتیجه رسیده اند که چهار ورزشگاه 
فعلی در ایران، زیرســاخت لازم برای ورود زنان به ورزشــگاه به عنوان تماشــاگر را 
دارند. پس اگر بهانه جدیدی تراشــیده نشود، روز پنجشنبه یک اتفاق تاریخی در لیگ 
برتر فوتبال ایران رخ خواهد داد. ماجرا از این قرار است که زنان علاقه مند به تماشای 
بازی های لیگ ایران، تاکنون فقط توانســته بودند چند بازی اســتقلال و پرسپولیس 
را به صورت محدود، در ورزشــگاه آزادی آن هم از طریق تهیه بلیت تماشــا کنند. نه 
فدراســیون و نه نهادهای دیگر، علاقه ای به حضور زنان در سایر ورزشگاه های ایران، 
حتی در بازی های ملی، نشان نداده بودند. حالا برای اولین بار است که زنان در تهران 
نمی توانند به ورزشــگاه بروند ولی در چهار ورزشــگاه و سه شهر دیگر، می توانند به 

حمایت از تیم های خودی بپردازند.
ورود زنان به ورزشــگاه برای تماشــای فوتبال، پیش تر در چند نوبت، مناسبتی و 
ابتدا برای بازی های تیم ملی به صورت بســیار محدودی انجام شــد. بعد از آن و با 
حساسیت فیفا بر این مقوله و البته تهدیدهای مکرر، فدراسیون پذیرفت که بازی های 
تیم ملی که ایران میزبان آن اســت با حضور تماشــاگران زن برگزار شود. ابتدا یکی، 
دو مورد گزینشــی و سپس برای اولین بار بعد از قریب به ۴۰ سال، با فروش بلیت به 
آنها، این طیف از علاقه مندان به فوتبال هم به ورزشگاه رفتند تا بازی ایران و کامبوج 
در مرحلــه انتخابی جام جهانی را از نزدیک تماشــا کنند. البتــه که قبل از آن اعلام 
شــده بود دولت ایران به فیفا قول داده مسئله ورود زنان به ورزشگاه ها را حل کند. 
توافق چنین بود که ایران باید ابتدا زمینه را برای ورود زنان جهت تماشای بازی های 
ملی فراهم می کرد و بعــد از اندکی، این کار باید برای بازی های لیگ هم امکان پذیر 
می شــد. مسئولان ایرانی ولی بخش اول را به صورت ناقص اجرا کردند و بخش دوم 
را هم بی خیال شدند. چنین شــد که فیفا دوباره با ارسال نامه ای تهدیدآمیز، هشدار 
داد که زنان باید برای تماشــای بازی های لیگ هم به ورزشگاه بروند. این طور شد که 
اوایل لیگ فصل قبل، چندین بازی با حضور تماشــاگران زن برگزار شــد که این اتفاق 
پس از شــروع اعتراضات، دیگر محقق نشــد. نکته مشترک درباره حضور تماشاگران 
زن در بازی های ملی و باشگاهی این بود که مسئولان فقط حاضر بودند اجازه حضور 
زنان در ورزشــگاه آزادی صادر شــود. در واقع در توافقی شفاهی این طور مشخص 
شده بود که مســئولان به فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا قول داده بودند ابتدا فقط 
تهران میزبان زنان باشــد و بعد رفته رفته، این مورد به بقیه ورزشــگاه های ایران هم 
کشیده شود. حالا در فصل جدید، مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال ایران، می گوید 
ورزشگاه آزادی، یعنی تنها ورزشــگاهی که تا به الان عهده دار میزبانی از زنان بوده، 
مجــوز لازم را فعلا نگرفته اســت. این بدان معنی اســت که مســئله ورود زنان به 
ورزشگاه ها برای اولین بار به خارج از تهران برده می شود که در صورت محقق شدن، 
می تواند گام مثبتی باشــد. هرچند این گام مثبــت احتمالی، نمی تواند نافی ابهامات 

موجود درباره عدم صدور مجوز برای حضور زنان در ورزشگاه آزادی باشد.
البته که حضور زنان تماشــاگر در ورزشــگاه در شــهری مثل اصفهان، جایی که 
ســپاهان علاقه مندان بی شــماری دارد، از دیگر اتفاقات فوتبالی مهم است. چندین 
ماه قبل بود که سپاهان در ورزشگاه خانگی اش در دیداری دوستانه به مصاف زنیت 
رفت ولی حاضر نشــد زنان هوادار این تیم اصفهانی را به ورزشــگاه راه دهد؛ آن هم 

درحالی که زنان روسی را روی سکو نشاند.
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